
  

Protokół  nr  IV.2011

z obrad IV sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu 25 stycznia 2011  roku 
w godzinach  1100    - 1410    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.

W  obradach  uczestniczyło  23  radnych,   na  ogólny  stan  23  (lista  obecności 
w załączeniu do protokółu).  

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
3. Zmiany w porządku obrad.
4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta dotyczące  bieżącej działalności.
5. Podjęcie uchwał  w  sprawach:
1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2011– 2027,
2) uchwalenia budżetu miasta Ełku na 2011 rok,
3)  reprezentowania  Miasta  Ełk   w  Zgromadzeniu  Związku  Międzygminnego 

„Gospodarka  Komunalna” oraz  prawa kumulacji  głosów na  okres  kadencji 
2010 – 2014,

4) zatwierdzenia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 
użytecznych w Ełku,

5) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ełckiemu na realizację zadania pod 
nazwą „Przebudowa ulicy Zamkowej w ciągu drogi powiatowej nr 1864N na 
odcinku od skrzyżowania z ulicą Wojska Polskiego do granicy miasta Ełk,

6)  przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego obszar położony na terenie miasta Ełk między 
ulicami:  Cmentarną,  Kochanowskiego,  Matejki,  Koszykową  i  ul.  Piękną 
z terenem po byłej STU, zwanej „EŁK -  MATEJKI”,

7) zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady 
Miasta Ełku,

8)  zawarcia   Porozumienia  z  Gminą  Ełk  dotyczącego  przyjęcia  do  realizacji 
częściowego  prowadzenia  w  2011  roku  zadania  kształcenia,  opieki 
i wychowania uczniów z terenu Gminy Ełk  uczęszczających do publicznych 
przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych  w  szkołach  podstawowych,  dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Miasto Ełk.

6.  Opinia  sprawie  projektu  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Ełk,  dla  terenu  położonego 
w obrębie Mrozy Wielkie,  gmina Ełk, do której  przystąpiono na podstawie 
uchwały   nr LXXX/646/2010 Rady Gminy Ełk z dnia 23 lipca 2010r.

7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Oświadczenia i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Do punktu –1-
Na wstępie sesji został odegrany hejnał miasta Ełku.



Przewodniczący   Rady   Miasta  Stefan  Węgłowski  powitał  wszystkich 
zebranych i  otworzył   IV sesję  Rady Miasta  Ełku.   Stwierdził  prawomocność 
obrad.   
 
Do punktu –2-

Przewodniczący  Rady Miasta   Stefan Węgłowski  poprosił  o  zgłaszanie 
uwag, zastrzeżeń do protokołu nr III/10 z dnia   21 grudnia 2010 roku.

W  związku  z  brakiem  zastrzeżeń  Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan 
Węgłowski stwierdził, że protokół nr  III/10 z dnia  21 grudnia 2010 roku został 
przyjęty jednomyślnie bez uwag.

Do punktu –3-
Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  poprosił  o   uwagi  lub 

wnioski do rozesłanego porządku obrad. Pan Przewodniczący poinformował, że 
Prezydent Miasta na piśmie wystąpił o uzupełnienie porządku obrad o podjęcie 
uchwały w sprawie  zawarcia  Porozumienia z Gminą Ełk dotyczącego przyjęcia 
do realizacji częściowego prowadzenia w 2011 roku zadania kształcenia,  opiek 
i  wychowania  uczniów z  terenu  Gminy  Ełk   uczęszczających  do  publicznych 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których 
organem prowadzącym jest  Gmina Miasto Ełk.  Projekt uchwały omawiany był 
w komisjach branżowych. Pan Przewodniczący zaproponował ująć niniejszy temat 
w punkcie 5 jako podpunkt 8).

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski zwrócił się z zapytaniem, czy 

są zastrzeżenia do zgłoszonego wniosku.
W związku z brakiem uwag   Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski 

poddał  pod  głosowanie  propozycję  porządku  obrad  z  uwzględnieniem  wyżej 
zacytowanego wniosku; 21 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
wstrzym.  -  jednomyślnie  „za”   radni  przyjęli  porządek posiedzenia  jak  wyżej. 
W trakcie głosowania nieobecni radni: Jerzy Muśko i Krzysztof Wiloch. 

Do punktu –4-
Sprawozdanie  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Ełku  w okresie  od  dnia 

18 grudnia  2010 r. do dnia  20 stycznia 2011  r., w załączeniu do protokołu.
Prezydent  Miasta T.Andrukiewicz w uzupełnieniu informacji  na piśmie 

przedstawił działania jakie podejmowane były w ostatnim czasie, między innymi 
poinformował:

− omawiany był projekt budżetu miasta na rok 2011 łącznie z nanoszeniem 
korekt zgodnie z wnioskami zgłaszanymi przez  komisje Rady Miasta,

− Pan Prezydent spotkał się z inwestorami zainteresowanymi inwestycjami 
wielkopowierzchniowymi w naszym mieście, które mogą być realizowane 
po uchwaleniu miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego,

− Pan  Prezydent  uczestniczył  w  Nadzwyczajnym  Zgromadzeniu 
Akcjonariuszy  Suwalskiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej.  Spotkanie  to 
odbyło  się  w  Ministerstwie  Gospodarki  i  poświęcone  było  kondycji 
finansowej spółki, a także dalszym planom rozwojowym na najbliższe lata.



− Pan  Prezydent  uczestniczył  w  odprawie  podsumowującej  działalność 
Komendy  Powiatowej  Policji  w  Ełku  z  udziałem  Komendanta 
Wojewódzkiego Policji,

− odbyła  się  konferencja  w sprawie powstania  Muzeum w Ełku,  w której 
uczestniczyli  naukowcy  z  Uniwersytetu  Warmińsko-Mazurskiego  – 
praktycy, którzy zajmują się muzealnictwem na Warmii i Mazurach,

− odbyło się otwarcie ofert na realizacje inwestycji w mieście, między innymi 
na  budowę  szerokopasmowej  sieci  internetowej.  W  budżecie  mieliśmy 
przewidzianą kwotę 2 200 000,00 zł. Najniższa oferta 1 300 000,00 zł.

− Ogłoszone zostały przetargi:
1)   na  realizacją  inwestycji  związanej  z  uzbrojeniem  w  sieci  wodociągowo-
kanalizacyjno-deszczowej  i  budowę dwóch ulic  dojazdowych w obszarze  ulicy 
Krzemowej.  Ulica  Krzemowa  znajduje  się  w  obszarze  Suwalskiej  Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej w okolicach ulicy Przemysłowej. Mamy tam 6 ha gruntu, 
które po uzbrojeniu będziemy chcieli  sprzedać,  po to  aby powstały tam firmy, 
które stworzą nowe miejsca pracy w naszym mieście,
2)  na  realizację  odnawialnych  źródeł  energii  w  Parku  Wodnym  przy 
ul. Piłsudskiego. 

− Odbyło  się  kolejne  spotkanie  koordynacyjne  związane  z  budową 
obwodnicy.  Inwestycja  już  się   rozpoczęła.  Sprzęt  pracuje  w okolicach 
ul.  Kolonia.   W związku z realizacją  tej  inwestycji  najprawdopodobniej 
w  miesiącu  marcu  zmienimy  organizację  ruchu  na  niektórych  ulicach 
w mieście. 

− Pan  Prezydent  uczestniczył  w  Powiatowej  Radzie  Zatrudnienia,  gdzie 
otrzymał informację, że środki na aktywne formy zwalczania bezrobocia 
w tym roku są znacznie mniejsze niż w latach ubiegłych. Przełożenie jest 
takie,  że  jest  mniej  środków  na  roboty  publiczne.  W  ubiegłym  roku 
w ramach robót  publicznych nasz  urząd zatrudnił  70 osób na okres  pół 
roku. Pracownicy ci zajmowali się oczyszczaniem miasta, pracowali przy 
odśnieżaniu  miasta.  W  bieżącym  roku  będziemy  mogli  zatrudnić  ok. 
25 osób, które będą realizowały zadania z zakresu użyteczności publicznej. 
Mniej będzie też pieniędzy na staże, na prace interwencyjne.

− Realizowana jest bez zakłóceń inwestycja w zakresie poprawy gospodarki 
wodono-ściekowej w naszym mieście. W ostatnim czasie nie zanotowano 
żadnych awarii.

− Odebrana  została  inwestycja  z  uwagami  ul.  Wojska  Polskiego.  Do 
30  kwietnia  b.r.  wykonawca  inwestycji  usunie  na  swój  koszt  wszelkie 
usterki,  między  innymi  chodzi  o  poprawę   nawierzchni  asfaltowej, 
uzupełnienie barierek i  malowanie pasów.

− W najbliższym czasie  zostaną  ogłoszone  kolejne  przetargi  na  realizację 
zadań inwestycyjnych w naszym mieście - przygotowywany jest przetarg 
na wykonanie  oznakowania poziomego w mieście.

Nie zgłoszono uwag do przedstawionej informacji.



Do punktu –5-
1) Projekt uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Ełku na lata 2011– 2027, w załączeniu do protokołu.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały. Poinformował, 
że zmiana obejmuje:
1. Zmniejszenie planowanej emisji obligacji na 2011 rok z kwoty 19,9 mln. zł na 

17,9 mln zł.
2. Ujęcie w roku 2011 emisji obligacji na kwotę 2 mln zł z roku 2010 (podjęta 

uchwała  w grudniu 2010r.).
3. Zaplanowanie emisji obligacji w 2012 roku na kwotę 3 450 tys. zł.
4. Zwiększenie rozchodów (wykup obligacji) o kwotę 1 450 tys. zł  
5. Wprowadzenie do załącznika nr 3 przedsięwzięć realizowanych w latach 2011 

-2013:
- „Transgraniczne Centrum Informacji Kulturalnej „Scena na granicy”
-   „Rekultywacja wysypiska odpadów komunalnych w Siedliskach k/Ełku” oraz 
zmiany w finansowaniu przedsięwzięć:
- „Rozbudowa Techno – Parku”,
- „Budowa hali sportowej przy Szkole Podstawowej Nr 2”.
Zmiany  powodują  zwiększane  wydatków  na  przedsięwzięcia  w  roku  2012 
o kwotę 4 477 397 zł, w 2013 r. o kwotę 2 450 000 zł. 
6.  Dostosowanie  prognozy  długu  i  spłat  zobowiązań  do  wieloletniej  Prognozy 
Finansowej  Miasta.
Zmiany te nie powodują zmiany kwoty długu na koniec 2013 roku.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski  poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała przedłożony 
projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski  poinformował,  że   pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie jak wyżej.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  22 głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 1 głosie wstrzym. radni podjęli Uchwałę Nr IV.22.2011  w sprawie 
zmiany   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  Ełku  na  lata  2011–  2027. 
Uchwała w załączeniu do protokołu.

*  *  *
2)  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta  Ełku  na  2011  rok, 
w załączeniu do protokołu.

 Przewodniczący  Rady  Miasta   Stefan  Węgłowskii  zwrócił  się  do 
Prezydenta Miasta, aby dokonał prezentacji projektu budżetu miasta na 2011 rok.

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz omówił projekt budżetu miasta na  2011 
rok.  Poinformował,  że  dochody  budżetu  miasta  planowane  są   w  wysokości 



166  868  271   zł,   z  tego:  dochody  bieżące  w  wysokości   127 684 310  zł, 
dochody majątkowe w wysokości    39 183 962 zł.
 Wydatki budżetu Miasta w wysokości 189 923 192 zł,   z tego: wydatki 
bieżące   w  wysokości   126 020  109  zł,    wydatki  majątkowe  w  wysokości 
63 903 083 zł.

Deficyt  budżetu  Miasta  w  wysokości   23 054  920 zł  zostanie  pokryty 
przychodami   pochodzącymi z:
    - sprzedaży papierów wartościowych wyemitowanych przez Miasto w kwocie 
       17 800 000 zł.
    - wolnymi środkami jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
Miasta,  wynikających  z  rozliczeń  wyemitowanych  papierów  wartościowych, 
kredytów  z lat ubiegłych w kwocie 5 254 920 zł.

Pan  Prezydent  zaprezentował  w  wersji  multimedialnej  zaplanowane  do 
realizacji zadania inwestycyjne w 2011 roku na kwotę 55 510 733 zł.

 Następnie Pan Prezydent wniósł o przyjęcie budżetu na rok 2011 w wersji 
przedłożonej   i  szczegółowo  przedyskutowanej  na  poszczególnych  komisjach 
Rady Miasta.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  przypomniał,  że  prace  nad 
budżetem miasta oparte są na podstawie uchwały Rady Miasta z 31 sierpnia 2010r. 
określającej  tok  pracy  nad  projektem budżetu  miasta.  Poinformował,  że  Skład 
Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  wydał  opinię 
o  projekcie  budżetu  na  2011 rok  zawartą  w Uchwale  Nr  RIO.IV-0120-375/10 
z  dnia  17  grudnia  2010r.  oraz  Uchwale  Nr  RIO.IV-0120-376/10  w  sprawie 
wydania  opinii  o  możliwości  sfinansowania  deficytu  budżetowego 
przedstawionego  w  projekcie  uchwały  budżetowej  miasta  Ełku  na  2011  rok. 
Uchwały  stanowią  załącznik  do  protokołu.  Były  one  przedmiotem  obrad  na 
posiedzeniach komisji. Następnie Pan Przewodniczący poprosił o przedstawienie 
opinii przez komisje:
> Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Konrad Siemienkiewicz 
poinformował,  że  komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  budżetu  w  części 
dotyczącej prac komisji.
>  Przewodniczący  Komisji  Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  Tomasz  Przekop 
poinformował,  że  komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  budżetu  w  części 
turystyka i kultura fizyczna.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski   poinformował,  że  komisja   pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
budżetu na 2011 rok.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu w zakresie 
działalności komisji.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski  poinformował,  że   komisja  wydała  pozytywną  opinię  do  projektu 
budżetu na 2011 rok. Poinformował, że do komisji wpłynęły  wnioski z Komisji 
Oświaty, Kultury i Rodziny oraz z  Komisji Zdrowia     i Spraw Społecznych 
Wnioski  nie  spełniały  wymogów  uchwały,  o  której  wspomniał  wcześnie 
Przewodniczący  Rady  i  w  związku  z  tym  zostały  przez  komisję  przyjęte  do 
wiadomości.  



Prezydent Miasta w autopoprawce do projektu budżetu uwzględnił je.

Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości Karol Marchel 
odczytał  stanowisko  Klubu  do  projektu  budżetu,  a  następnie  wręczył  je 
Przewodniczącemu Rady Miasta i Prezydentowi Miasta. Stanowisko w załączeniu 
do protokołu.

Radny Jerzy Czepułkowski w imieniu Klubu Radnych Lewica  przedstawił 
stanowisko  dot.  projektu  budżetu  na  rok  2011.  Między  innymi  wyraził 
zadowolenie  z  zaproponowanych  środków  na  inwestycje.  Zwrócił  uwagę,  że 
istotną sprawą jest proponowany poziom tych nakładów. Zaproponowany budżet 
jest budżetem proinwestycyjnym. Klub Radnych Lewica poprze zaproponowany 
budżet na rok 2011.

Radny  Konrad  Siemienkiewicz  jako  Przewodniczący  Klubu  Radnych 
Platforma Obywatelska poinformował, że Klub Radnych wielokrotnie analizował 
projekt budżetu. Również zauważył, że budżet jest budżetem proinwestycyjnym. 
Klub Radnych Platformy Obywatelskiej zaopiniuje pozytywnie projekt budżetu na 
2011 rok.

Przewodniczący  Klubu  Radnych  Dobro  Wspólne  Radny  Bogusław 
poinformował, że Radni Klubu poprą w 100% projekt budżetu na 2011 rok.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Ełku na 2011 rok; 23 głosami „za”, 
przy  0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach  wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę 
Nr  IV.23.2011  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta  Ełku  na  2011  rok. 
Uchwała w załączeniu do protokołu.

  *   *   *
3)  Projekt  uchwały  w sprawie   reprezentowania  Miasta  Ełk   w Zgromadzeniu 
Związku  Międzygminnego  „Gospodarka  Komunalna”  oraz  prawa  kumulacji 
głosów na okres kadencji 2010 – 2011, w załączeniu do protokołu.

 Prezydenta  Miasta  T.Andrukiewicz  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o  podjęcie.  Poinformował,  że  zgodnie  z  §  12,13  i  18  Statutu  Związku 
Międzygminnego „Gospodarka Komunalna” gminy wchodzące w skład Związku 
reprezentowane są w Zgromadzeniu przez Prezydenta Miasta Ełku, burmistrzów, 
wójtów oraz dodatkowego przedstawiciela wyznaczonego przez Radę Miasta lub 
danej gminy na okres kadencji. Mając powyższe na uwadze Pan Prezydent wniósł 
o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poinformował,  że 
w przedłożonym radnym projekcie  uchwały  Pan Prezydent  zaproponował  jako 
dodatkowego  przedstawiciela  do  Zgromadzenia  Związku  wyznaczyć  Jerzego 
Mieczysława Czepułkowskiego.  Zwrócił  się  z zapytaniem do radnych czy ktoś 
będzie zgłaszał  inne kandydatury ?



 Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku 
Wojciech  Kwiatkowski   poinformował,  że  komisja   pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały, bez wskazania nazwiska, pozostawiając otwarty katalog nazwisk.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  ponowił  zapytanie 
o zgłaszanie kandydatur.

W związku z brakiem propozycji zgłoszeń od radnych innych kandydatur, 
Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do wskazanego kandydata, 
czy wyraża zgodę ?

Radny Jerzy Czepułkowski wyraził zgodę.
Radny  Karol  Marchel  zgłosił  formalny  wniosek  o  głosowanie  jawne 

imienne nad podjęciem tej uchwały.
 Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poddał  pod  głosowanie 

zgłoszony  wniosek;  „za”  przyjęciem  wniosku  głosowało  4,  „przeciw  17, 
wstrzymał się od głosu 1.  Wniosek nie został przyjęty.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w zaproponowanym brzmieniu; 19 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” 
i  3  głosach  wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  IV.24.2011  w  sprawie 
reprezentowania  Miasta  Ełk   w  Zgromadzeniu  Związku  Międzygminnego 
„Gospodarka Komunalna” oraz prawa kumulacji głosów na okres kadencji 
2010 – 2011. Uchwała w załączeniu do protokołu.

*  *  *
4) Projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego planu potrzeb w zakresie 
wykonywania prac społecznie użytecznych w Ełku, w załączeniu do protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  zreferował  projekt  uchwały 
i wniósł o podjęcie.
 Uzasadnienie:

 Ustawa z dnia 20 kwietnia 2004 r. o promocji zatrudnienia i instytucjach 
rynku  pracy  (Dz.  U.  Nr  99,  poz.  1001)  określa  zadania  państwa  w  zakresie 
promocji  zatrudnienia,  łagodzenia  skutków  bezrobocia  oraz  aktywizacji 
zawodowej. Zgodnie z art. 73a cytowanej ustawy na wniosek gminy starosta może 
skierować  bezrobotnego  bez  prawa  do  zasiłku  korzystającego  ze  świadczeń 
z pomocy społecznej  do wykonywania  prac  społecznie  użytecznych w miejscu 
zamieszkania lub pobytu w wymiarze do 10 godzin w tygodniu. Wykonywanie 
prac społecznie użytecznych odbywa się na podstawie porozumienia zawartego 
między  starostą  a  gminą,  na  rzecz  której  prace  społecznie  użyteczne  będą 
wykonywane.  Osobie  wykonującej  prace  społecznie  użyteczne  przysługuje 
świadczenie w wysokości nie niższej niż 7,10 zł za każdą godzinę wykonywania 
tych prac. Świadczenie nie przysługuje za okres niewykonywania pracy, w tym za 
okres  udokumentowanej  niezdolności  do  pracy.  Starosta  refunduje  gminie  ze 
środków Funduszu Pracy do 60 % minimalnej kwoty świadczenia przysługującego 
bezrobotnemu.

Szczegółowy  sposób  i  tryb  organizowania  prac  społecznie  użytecznych 
określił  Minister  Gospodarki  i  Pracy  rozporządzeniem z  dnia  25  października 
2005  r.  (Dz.  U.  210,  poz.  1745).  Warunkiem zorganizowania  prac  społecznie 
użytecznych jest sporządzenie, do dnia 31 stycznia 2011 r., przez gminę rocznego 



planu  potrzeb  w  zakresie  wykonywania  powyższych  prac  i  przesłanie  go  do 
starosty i kierownika ośrodka pomocy społecznej właściwych miejscowo dla danej 
gminy. Plan winien zawierać: rodzaje prac społecznie użytecznych, liczbę godzin 
wykonywania  prac  społecznie  użytecznych,  liczbę  bezrobotnych  bez  prawa  do 
zasiłku  dla  bezrobotnych  korzystających  ze  świadczeń  z  pomocy  społecznej, 
którzy  mogą  być  skierowani  do  wykonywania  prac  społecznie  użytecznych. 
Następstwem powyższego jest zawarcie porozumienia ze starostą. 

Szacuje  się,  że  koszt  realizacji  powyższego  zadania  wyniesie  249.430 
z tego koszty rzeczywiste,  które poniesie Gmina Miasto Ełk będą opiewały na 
kwotę w wysokości 99.772 zł, w tym:40 % kosztów świadczenia na rzecz osoby 
bezrobotnej – 99.772 zł, Powiatowy Urząd Pracy w Ełku zrefunduje 60% kosztów 
świadczenia na rzecz osoby bezrobotnej, tj. 149.658 zł.  

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski   poinformował,  że  komisja   pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  Tomasz  Przekop 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
> Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Konrad Siemienkiewicz 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski poinformował, że  komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Konrad Siemienkiewicz zwrócił uwagę, że przy Gimnazjum nr 2 nie 
ma wskazania liczby osób, płci, okresu wykonywania pracy i rodzaju pracy.

 Zastępca Prezydenta Miasta Artur Urbański poinformował, że będzie to 
1 osoba – mężczyzna, okres wykonywania pracy  - całorocznie,  rodzaj pracy – 
porządkowe. Taki zapis zaproponował do załącznika uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  22 głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 0 głosach wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr IV.25.2011 w sprawie 
zatwierdzenia  rocznego  planu  potrzeb  w  zakresie  wykonywania  prac 
społecznie użytecznych w Ełku. Uchwała w załączeniu do protokołu. W trakcie 
głosowania nieobecny radny Bogusław Wisowaty.

*  *  *

5) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ełckiemu 
na  realizację  zadania  pod nazwą „Przebudowa ulicy  Zamkowej  w ciągu drogi 
powiatowej nr 1864N na odcinku od skrzyżowania z ulicą Wojska Polskiego do 
granicy miasta Ełk, w załączeniu do protokołu.

Sekretarz Miasta  Marcin Radziłowicz omówił projekt uchwał. W imieniu 
Prezydenta  Miasta  jako  autopoprawkę  zgłosił  wniosek  zaproponowany  przez 
Komisję Mienia Komunalnego Prawa i Porządku dot. zapisu w § 2. 
Uzasadnienie:



Mając na uwadze bezpieczeństwo uczestników ruchu drogowego - Powiat 
Ełcki  wystąpił  o  zawarcie  umowy  na  współfinansowanie  przebudowy  ulicy 
Zamkowej w Ełku.

W  budżecie  miasta  na  2011  rok  została  zabezpieczona  kwota  na  w/w 
inwestycję  w wysokości 795 000 zł (dz. 600 rozdz 60014 § 6620).

Przystąpienie Gminy Miasta Ełku do tego przedsięwzięcia uzależnia się od 
podjęcia uchwały przez Radę Miasta.  

Pan Sekretarz w imieniu Prezydenta Miasta wniósł o podjęcie uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski  poprosił o opinie  z komisji:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski   poinformował,  że  komisja   pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały ze zmianą zapisu § 2.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja zapoznała się z projektem uchwały..
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski poinformował, że  komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  planowana 
przebudowa ul.  Zamkowej  przewiduje  przebudowę skrzyżowania  z  ul.  Wojska 
Polskiego ?

Odpowiedzi udzielił radny Jan Wielgat, informując, że projekt przebudowy 
nie uwzględnia. Skrzyżowanie to będzie przebudowane w momencie przebudowy 
ul. Wojska Polskiego. 

 Nie zgłoszono zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w brzmieniu uwzględniającym wniosek Komisji Mienia Komunalnego, 
Prawa  i  Porządku;  22 głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach 
wstrzym. radni podjęli  Uchwałę  Nr IV.26.2011 w sprawie  udzielenia pomocy 
finansowej  Powiatowi  Ełckiemu  na  realizację  zadania  pod  nazwą 
„Przebudowa  ulicy  Zamkowej  w  ciągu  drogi  powiatowej  nr  1864N  na 
odcinku od skrzyżowania z ulicą Wojska Polskiego do granicy miasta Ełk. 
Uchwała  w  załączeniu  do  protokołu.  W  trakcie  głosowania  nieobecny  radny 
Bogusław Wisowaty.

*  *  *
6) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar położony na terenie 
miasta  Ełk między ulicami:  Cmentarną,  Kochanowskiego,  Matejki,  Koszykową 
i  ul.  Piękną  z  terenem  po  byłej  STU,  zwanej  „EŁK  -   MATEJKI”, 
w załączeniu do protokołu.

Naczelnik Wydziału PPiGn Sławomir Chilicki omówił projekt uchwały.
U z a s a d n i e n i e:

Podjęcie  uchwały podyktowane  jest  złożonym  w  dniu  15.11.2010r. 
wnioskiem  Zarządu  Powiatu  Ełckiego  o  zmianę  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  obejmującego  obszar  położony  na  terenie 
miasta  Ełk między ulicami:  Cmentarną,  Kochanowskiego,  Matejki,  Koszykową 
i  ul. Piękną  z terenem po byłej STU, dla terenu oznaczonego symbolem 12 UO, 



obejmującego działki nr 3082/16, 3082/31, 3082/32, 3082/36, 3082/44, 3082/45, 
3082/30, które  stanowią własność Starostwa Powiatowego w Ełku.
Ponadto,  w  celu  wprowadzenia  prawidłowych  zasad  ładu  przestrzennego 
zwiększono  obszar  opracowania  o  tereny  sąsiednie  (do  ok.  2  ha)  w  celu 
ujednolicenia ustaleń, dla całego kwartału.

W przedmiotowej  sprawie wpłynął  także  wniosek Pana  Zenona  Szyłaka 
z dnia 5 stycznia 2011r. (data wpływu do urzędu) o włączenie w obszar zmiany 
mpzp działek oznaczonych numerami: 3211, 3215/15, 3858/1.
W  toku  przeprowadzonej  analizy  ustalono,  iż  Pan  Szyłak  posiada  ostateczną 
decyzję o warunkach zabudowy nr 43/2007 z dnia 08.06.2007r.,  dla inwestycji 
polegającej  na  budowie  budynku  mieszkalnego  wielorodzinnego  z  usługami 
o  wysokości  do  5  kondygnacji  nadziemnych.  Posiadana  decyzja  pozwala  mu 
zrealizować planowaną inwestycję.
W związku z powyższym postanowiono nie uwzględnić wniosku Pana Szyłaka, 
wydana  decyzja  określa  maksymalną  wysokość  budynku  biorąc  pod  uwagę 
charakter  zabudowy  sąsiedniej  i  nie  będzie  uzasadnienia  na  umieszczanie 
w miejscowym planie zapisów o większej ilości kondygnacji nadziemnych. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski   poinformował,  że  komisja   pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały.
>  Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Konrad Siemienkiewicz 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski poinformował, że  komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  23 głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 0 głosach wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr IV.27.2011 w sprawie 
przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego obszar położony na terenie miasta Ełk między 
ulicami:  Cmentarną,  Kochanowskiego,  Matejki,  Koszykową  i  ul.  Piękną 
z terenem po byłej STU, zwanej „EŁK -  MATEJKI”. Uchwała   w załączeniu 
do protokołu.

*  *  *
7)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  ustalenia  składów 
osobowych stałych Komisji Rady Miasta Ełku,  w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poinformował,  że  projekt 
uchwały jest wynikiem złożenia rezygnacji przez radnych z pracy w komisjach. 
Niniejszy projekt uchwały wszyscy radni otrzymali.

Radni nie wnieśli zastrzeżeń i nie podjęli dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  sprawie  jak  wyżej;  22 głosami  „za”,  przy  1  głosie  „przeciw” 
i 0 głosach wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr IV.28.2011   w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta 
Ełku. Uchwała w załączeniu do protokołu.



*  *  *
8)Projekt uchwały w sprawie  zawarcia  Porozumienia z Gminą Ełk dotyczącego 
przyjęcia do realizacji częściowego prowadzenia w 2011 roku zadania kształcenia, 
opieki   i  wychowania  uczniów  z  terenu  Gminy  Ełk   uczęszczających  do 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 
dla  których  organem prowadzącym jest  Gmina  Miasto  Ełk,  w  załączeniu  do 
protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański omówił  projekt  uchwały. 
Uzasadnienie do projektu uchwały:

W świetle  art.  74  ust.  1  ustawy z  dnia  8  marca  1990 r.  o  samorządzie 
gminnym  (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm.) – gminy mogą zawierać 
porozumienia międzygminne  w sprawie powierzenia jednej z nich, określonych 
przez nie zadań publicznych.  

Na podstawie zawartego Porozumienia – 16 uczniów w wieku od 3-6 lat z 
terenu  Gminy  Ełk  będzie  kontynuowało  edukację  przedszkolną  w  miejskich 
przedszkolach  publicznych,  a  także  12  uczniów  sześcioletnich  w  oddziałach 
„zerowych”  –  w  okresie  od  stycznia  2011  roku  do  końca  roku  szkolnego 
2010/2011.

Z tytułu realizowanego przez  Miasto Ełk przedmiotowego zadania na rzecz 
Gminy Ełk – Gmina Ełk będzie przekazywać Miastu Ełk dotację w przeliczeniu na 
jedno dziecko. 
Projekt Porozumienia nie obejmuje uczniów szkół podstawowych i gimnazjów.
Nadmienia  się,  iż  Porozumienie  w  powyższej  sprawie  było  zawierane 
w poprzednich latach. 
W  grudniu 2010 r. do oddziałów „zerowych” uczęszczało 12 uczniów z terenu 
Gminy  Ełk;   do  przedszkoli  –  16  uczniów.  Łączna  kwota  dotacji  za  2010  r. 
należna Miastu Ełk  - 253.842 zł.

Przewiduje się, iż z tytułu wykonywanych przez Miasto Ełk w roku 2011 
zadań na rzecz Gminy Ełk,  Miasto Ełk pozyska  dotacje   w wysokości  około 
66.168 zł.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
> Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Konrad Siemienkiewicz 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski poinformował, że  komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu   Przewodniczący Rady 
Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w zaproponowanym 
brzmieniu; 22 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”  i 0 głosach wstrzym. radni 
podjęli Uchwałę  Nr IV.29.2011 w sprawie  zawarcia  Porozumienia z Gminą Ełk 
dotyczącego  przyjęcia  do  realizacji  częściowego  prowadzenia  w  2011  roku 
zadania  kształcenia,  opieki   i  wychowania  uczniów  z  terenu  Gminy  Ełk 
uczęszczających  do  publicznych  przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych 
w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasto 
Ełk. Uchwała   w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania nieobecny radny 
Zbignie Jędrkiewicz.



   Do punktu –6-  
Projekt Opinii sprawie projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Ełk,  dla  terenu  położonego 
w  obrębie  Mrozy  Wielkie,  gmina  Ełk,  do  której  przystąpiono  na  podstawie 
uchwały  nr  LXXX/646/2010  Rady  Gminy  Ełk  z  dnia  23  lipca  2010r., 
w załączeniu do protokołu.

Naczelnik Wydziału PPiGN Sławomir Chilicki uzasadnił potrzebę podjęcia 
opinii.  Poinformował,  że  po przeanalizowaniu  projektu  zmiany  Studium 
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Ełk,  dla 
terenu  położonego  w  obrębie  Mrozy  Wielkie,  gmina  Ełk stwierdzono,  że 
zaproponowane rozwiązania nie budzą zastrzeżeń.

 Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku 
Wojciech Kwiatkowski  poinformował, że komisja wyraziła pozytywna opinię.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta  Stefan  Węgłowski  poddał  pod głosowanie 

przyjęcie opinii w sprawie jak wyżej; 23 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 
i  0 głosach wstrzymujących radni wyrazili  Opinię  w sprawie  projektu zmiany 
Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy 
Ełk,  dla  terenu  położonego  w  obrębie  Mrozy  Wielkie,  gmina  Ełk,  do  której 
przystąpiono na podstawie uchwały   nr LXXX/646/2010 Rady Gminy Ełk z dnia 
23 lipca 2010r. Opinia w załączeniu do protokołu.

 Do punktu –7-
 
W tym punkcie nie zgłoszono żadnych spraw.

Do punktu -8- 
Radny  Karol  Marchel  poinformował,  że  na  następną  sesję  Rady  Miasta 

Klub  Radnych Prawa  i  Sprawiedliwości  przygotuje  wnioski  do  Statutu  Miasta 
Ełku.  Zaapelował  do  innych  klubów,  aby  również  zajęli  się   tematem 
i przygotowali swoje spostrzeżenia i wnioski do obecnego Statutu Miasta Ełku.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  zaproponował  radnym, 
aby wnioski do Statutu Miasta Ełku przedłożyli w Biurze Rady Miasta w terminie 
do   15 lutego 2011r. Wówczas zostanie powołana doraźna Komisja Statutowa, 
która rozpatrzy wszystkie zgłoszone wnioski i przedstawi opinie  w przedmiocie 
ewentualnych zmian w Statucie.

Radny  Bogusław  Wisowaty  poinformował,  że  3  stycznia  2011r. 
w godzinach rannych policjanci  dokonywali  kontroli  trzeźwości  kierowców na 
ulicy Kilińskiego w Ełku. Mieszkańcy są zbulwersowani dlaczego takiej kontroli 
dokonywano  na  ulicy  Kilińskiego,  kiedy  w  przebudowie  była  ulica  Wojska 
Polskiego. Zrobił się gigantyczny korek na ulicy, ludzie nie zdążyli dojechać na 
czas do pracy. Radny zadaje pytanie, kto wydał taką decyzję, aby w godzinach 
szczytu porannego akurat w tym miejscu dokonywać tej kontroli?

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz wyjaśnił, że była to akcja ogólnopolska 
na zlecenie Wojewódzkiego Komendanta Policji. Dlaczego w tym miejscu,  Pan 



Prezydent  zobowiązał  się  do  wyjaśnienia  i  na  Komisji  Mienia  Komunalnego 
Prawa i Porządku udzieli odpowiedzi.

Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski uzupełniając wypowiedź 
Pana Prezydenta zaproponował zaprosić Komendanta Powiatowej Policji w Ełku 
na najbliższe  posiedzenie Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku, aby 
wyjaśnił dlaczego w tym miejscu dokonywano tej kontroli.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  poprosił,  aby  Komisja  Mienia 
Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  zajęła  się  tematem  planu  miejscowego 
zagospodarowani – Kajki III. Faktycznie materiały w tej sprawie są w posiadaniu 
komisji.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz poinformował, że po zakończeniu 
dzisiejszej sesji zostaną wręczone radnym płytki z nagraniami  ełckich zespołów - 
„Dźwięki Ełku”

 Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  poinformował,  że 
Komisja  Komisja  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  po  zapoznaniu  się 
z  pismem Prezydenta  Miasta  o  wyznaczenie  dwóch radnych,  którzy  by  weszli 
w skład Komisji Konkursowej rozpatrującej wnioski o udzielenie dotacji celowej 
na prace konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych  do  rejestru  zabytków  na  terenie  miasta  Ełku  proponuje   radnych: 
Waldemara  Pieńkowskiego  i  Romualda  Szulińskiego.  Pan  Przewodniczący 
zwrócił się z zapytaniem do radnych czy są uwagi odnośnie kandydatów.
Uwag nie zgłoszono.

Do punktu -9- 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Stefan 

Węgłowski zamknął obrady IV sesji Rady Miasta w dniu  25 stycznia 2011 roku 
o godz. 1410 .

Protokołowała:
Przewodniczył:

Elżbieta Liziewska

         Stefan  Węgłowski

 




	Protokół  nr  IV.2011
	Do punktu –5-
	 Do punktu –6-
	Elżbieta Liziewska


